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Daraban (CCIR): Înclin sa cred ca functionarimea din România a sabotat procesul

de digitalizare, ca sa-si justifice existenta

Digitalizarea administrativa este cel mai sensibil subiect si înclin sa cred ca functionarii publici au sabotat

acest proces pentru a-si justifica existenta ca salariati, a declarat, marti, Mihai Daraban, presedintele

Camerei de Comert si Industrie a României, la o conferinta de specialitate.

 

"Cred ca cel mai sensibil subiect, pe care îl indica si Eurostat, este aceasta digitalizare administrativa. Înclin sa

cred ca functionarimea din România a sabotat acest proces de digitalizare în ani de zile tocmai ca sa justifice

existenta ca salariati, nimic altceva. Sunt niste anomalii în sistemul administrativ. Dau un exemplu: daca eu ca

angajator vreau sa angajez pe cineva din strainatate, Inspectoratul General de Imigration îmi solicita cazier

judiciar, de parca Inspectoratul General de Imigration este sub cupola Patriarhiei, nu a Ministerului de Interne,

unde pot obtine printr-un enter cazierul judiciar al angajatorului", a spus Daraban, la dezbaterea "Digitalizarea

României, prioritate zero", organizata de DC News Media Group .

 

El a reamintit si discrepanta dintre firmele care figureaza la Registrul Comertului ca fiind active si cele care au

depus bilantul la Agentia Nationala de Administrare Fiscala.

 

"Este acea statistica pe care noi o scoatem în spatiul public de ani de zile, discrepanta dintre ceea ce exista la

Registrul Comertului si ceea ce exista la ANAF. Daca acum 6 ani discrepanta era de 140.000 de firme, acum s-a

ajuns la 280.000 de firme. Vorbesc de firme care la Registru figureaza active si în functiune versus firmele care

depun bilant. (...) Noi ridicam aceste aspecte de ani de zile si nimeni nu se sesizeaza. Şi vorbim de doua entitati ale

statului, Registrul Comertului - Ministerul de Justitie si ANAF- Ministerul Finantelor. Cred ca aici este problema:

digitalizarea administratiei. Mediul de business a luat-o de mult înainte, si-a facut treaba, n-a aparut nimic nou pe

piata, cu exceptia unor noi platforme de comunicare, dar noi suntem pe principiul business as usual. Avem nevoie

sa interactionam cu un stat digitalizat", a explicat presedintele CCIR.

 

Potrivit acestuia, în România totul s-a realizat "fortuit, împins de vremuri si de împrejurari" si s-a ajuns sa se

vorbeasca despre digitalizare împinsi de pandemie.

 

"Credem noi ca restructurarea si reformatarea statului, punerea în offside, cu ghilimele, a functionarimii române va

împinge Guvernul catre aceasta digitalizare mult dorita, pentru ca, lasând lucrurile asa cum sunt acum, va fi un

sabotaj al functionarilor publici care vor sa-si justifice existenta prin aceste frecusuri si prin a sabota digitalizarea

propriu-zisa. Cred ca cel mai important lucru este sa se faca restructurarea în administratia publica, o reformatare a

arhitecturii statului, pentru ca, repet, economia actuala, asa cum este, chiar si înainte de pandemie, nu poate sa mai

sustina acest aparat administrativ asa cum este el construit acum", a subliniat Mihai Daraban.

 

În opinia sa, Guvernul ar trebui sa faca o restructurare a functionarilor publici si sa-i determine pe ei sa-si doreasca

implementarea acestei digitalizari administrative.
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